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KASTÉLY PLAKÁT

2020. augusztus 31. 20:47:51

Teleki-Wattay Kastélyszálló szeptemberi programkínálata

Október 8. 18.30h – Magyar estek a kas-
télyban 2.
A magyar tudomány története – Bolyai Far-
kas hagyatéka
Az előadást tartja: Szöllősi Ildikó

Október 9. 18h – Hangfürdő
Hangfürdő, tibeti hangtálakkal, handpan-nel, 
gonggal és más egzotikus hangszerekkel.
A hangfürdő egy hangszeres relaxáció, egy 
utazás, amely segít az ellazult állapotba ke-
rüléshez.

A hangfürdőt tartja Egervári Lilla – Peter 
Hess-hangmasszőr és Kiss László hangbű-
vész
Támogatói jegy: 2000 Ft

Október 10. 10h – Handabanda zenekar 
gyermekkoncertje

Október 16. 18h – Filmklub
Emlékezés Jiří Menzelre – Mesés férfiak 
kurblival
Ajánlott támogatás: 1000 Ft

Október 17. 19h – Ami késik, nem múlik
Gergely Theater előadása a zeneiskola kon-
certtermében

Október 22. 18.30h – Magyar estek a kas-
télyban 3.

Október 23. 18.30h – Harmóniák a lélek 
húrjain
Ünnepi koncert – Bujtás Anita hegedű-, és 
Zentai Károly zongoraművész előadása

Október 30. 18h – Art Flow
Művészet és érzések

Október 31. 14h – Halloween a kísértetkas-
télyban
Gyermekprogram

Méret	 nettó	 +áfa	 bruttó	 színes	
1/1 (210 x 297 mm) + 3 mm kifutó 40 000 10 800 50 800 60 960
1/2 (178 x 134 mm) 20 000   5 400 25 400 30 480
1/4 (86,5 x 134 mm)   10 000   2 700  12 700  15 240
1/8 (86,5 x 64,5 mm)    5 250     1 415    6 665   8 000
1/16 (41 x 64,5 mm)    2 700       730    3 430   4  115
1/32 (41 x 30 mm)    1 350       365      1 715   2 055

Pomázi Polgár hirdetési tarifák

Kedves Partnerünk!
Továbbra is várjuk megrendeléseiket a megadott elérhetőségeken.

Üdvözlettel: a Pomázi Polgár szerkesztősége

„Felkelék én jó reggel hajnalba…

S kimenék én ajtóm elejibe.
Feltekinték magas menyországba,

S annak látám menyország kapuját,
Azon belül menyország ajtaját,

Azon belül egy rengő bölcsőcskét.”
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Amikor eseményekkel dús az ember élete, akkor rohan az idő. 
Bármennyire is furcsa, már egy teljes esztendő telt el azóta, 
hogy a pomáziak úgy döntöttek, új vezetést választanak a 
város élére. Elég volt a 13 évig uralkodó pökhendi stílusból, 
a felelőtlen gazdálkodásból, a tájékoztatás hiányából, abból, 
hogy az események a pomáziak feje fölött történtek.

Amikor a Közösen a Városunkért Egyesület képviselőjelölt-
jei és az általunk támogatott Leidinger István polgármester-
jelölt a pomáziak bizalmából a város élére kerültek, tudtuk, 
hogy nagy fába vágjuk a fejszénket. Azóta rájöttünk, hogy 
ennek a bizonyos fának a mérete akár egy mamutfenyőé…

Azt sejtettük ugyan, hogy üres kasszát örökölünk, de az, 
bevallom, nem jutott eszünkbe, hogy a város irányításával 
együtt egyben százmillió forintot bőven meghaladó kifizetet-
len számlát is átveszünk.

A megörökölt adósságot azóta kifizettük – igaz, ennek ér-
dekében kénytelenek voltunk felvenni 200 millió forintnyi hi-
telt – és belekezdtünk a programunk megvalósításába. Ezek 
közül is az egyik első volt a szociális ellátás kiszélesítése, 
az addigi felemás gyakorlattal ellentétben az élelmiszerosztás 
kedvezményezettjeinek kiválasztását a Családsegítő Szolgá-
latra bíztuk.

Közben igyekeztünk a város vezetéséhez szükséges vala-
mennyi információ birtokába jutni. Mi sem természetesebb 
ennél… Igen, ahol a hivatal valamennyi alkalmazottja elfogad-
ja a választópolgárok akaratát… Ez Pomázon (sem) volt így 
teljes mértékben. A hivatal élén álló jegyző, és a hozzá kötődő 
munkatársai távoztak, a hivatal szerkezete átalakult, az új 
jegyző pedig kialakította az új csapatát. Ennek a folyamatnak 
is a vége felé járunk már.

De kellett hozzá egy év! Közben pedig a pomáziak joggal 
várják el, hogy az ügyeik intézése flottul menjen. Miután az 
ehhez szükséges alapok a helyükre kerültek, s megkezdtük az 
építkezést, a senki által előre nem látható világjárvány lassí-
totta le a folyamatot. Persze, hogy minden erőnket a pomáziak 
védelmére összpontosítottuk! Összességében harmincmillió 
forintot költöttünk a védekezésre, miközben – mire feleszmél-
tünk – már el is vonták a költségvetésünkbe tervezett gépjár-
műadó még itt hagyott negyven százalékát, 62 millió forintot.

Ennek ellenére lépésről lépésre valósítjuk meg a progra-
munkat. A már említett szociális átalakítást követően men-
tesítettük Pomáz határát – döntő részben az önkéntesek 
segítségével, amit ezúttal is köszönünk – az illegális hulladék-
lerakatoktól, a korábbi töredékéből gondozzuk a közterein-
ket, kátyúmentesítettük a várost.

Tudjuk, rengeteg feladat áll még előttünk. Reményeink sze-
rint hamarosan indul a város egészére kiterjedő buszjárat, 
dolgozunk a közlekedési dugó kihúzásán, készítjük elő a főut-
ca programot és még sorolhatnám hosszan.

Igyekszünk megszolgálni a pomáziak egy évvel ezelőtt ki-
nyilvánított bizalmát és egy élhető, kedves, szerethető Po-
mázt építeni. Elszántak vagyunk!

Hardi Péter

Micsoda év!
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A koronavírus-járvány miatti szigorítások és 
megelőző intézkedések meghatározták a vá-
rossá avatás 20 éves évfordulójára készülő 
ünnepséget. Az önkormányzat ugyanis úgy 
döntött, hogy nem mondja le a Pomáz napot, 
hanem egy héten át, több helyszínen, több 
kisebb rendezvényt tartanak, amiken nem 
vehet részt egyszerre 500 főnél több ember.

Sokféle színes program várta az érdeklő-
dőket a kilenc napig tartó rendezvénysoroza-
ton, ami szeptember 19-én Leidinger István 
polgármester köszöntőjével kezdődött. Kon-
certek, filmbemutatók, előadások tűzoltó be-
mutató és helytörténeti séta is gazdagította 
a programot, de volt kürtőskalács sütés és 
szabadtéri Istentisztelt is.

A művelődési házban zenélt a Vujicsics, a 
Rock’fort együttes, Sipos Mihály és a Búzavi-
rág. A Szent István téren Olive Live koncert-
nek örülhettek az érdeklődők, míg a Magyar 
Várban a TRIASZ Elveszett jó dalait hallgat-
hatták.

A zene mellett táncbemutatók is voltak a 
Teleki-Wattay Művészeti Iskola diákjainak 
közreműködésével. A Kevély együttes Szent 
Mihály napi táncházat, míg az Opanke dél-
szláv mulatságot rendezett.

Két filmbemutató volt a hét során. A Pilisi 
Nemzeti Keresztény Egyesület saját készíté-
sű, Pomázi egyházi vezetők Trianonról című 
művét nézhették meg a Magyar Várban, ami 
a youtube.com csatornán a címet beírva on-

line is elérhető. Wass Albert regényének A 
furtinelli boszorkány filmváltozatát pedig a 
művelődési házban vetítették.

Több előadáson gyarapíthatták helytörté-
neti ismereteiket a résztvevők. A Pomáz Ba-
rátai Társaság helytörténeti sétát szervezett 
a Mártírok útjára (volt Takách utca), a Ma-
gyarok Szövetsége helyi szervezetének meg-
hívására a Képek és jelképek a Pilisben című 
előadáson tudhattak meg érdekességeket. 
A  Pomázi Ökokör és a Pomáz Barátai Tár-
saság szervezésében bemutatták a Kliszára 
tervezett tanösvényt, az Örökség Udvarban 
pedig Leidinger István és Janka László mesélt 
régi pomázi történeteket.

A futballpályán jótékonysági lábtenisz baj-
nokságot szerveztek, ahol több volt és mos-
tani válogatott labdarúgó részvételével 1 mil-
lió forintot gyűjtöttek össze a Fejér Megyei 
Szent György Egyetemi Oktató Kórház szü-
lészeti és nőgyógyászati osztályának javára.

Egy egész hétig ünnepelhettük a várost
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  Baleseti mentést mutatnak be a tűzoltók

  Leidinger István régi pomázi történeteket mesélt az Örökség Udvarban

  Vujicsics Együttes koncertje

  Séta a Kliszára tervezett tanösvényen   Helytörténeti séta a Mártírok útján



Egy pénzügyi bizottsági ülésen szin-
te ugyanannyi napirendi pont van, 
mint a testületi ülésen. Mondhat-
juk, hogy a bizottságok közül az 
Önöké foglalkozik a legtöbb üggyel?

Igen, hiszen alig van olyan ügy, ami nem érint 
pénzügyi vagy vagyoni kérdést. A bizottság 
és a hivatal egymás munkáját segíti, amihez 
testületi döntés kell, mi is megvitatjuk, úgy ja-
vasoljuk elfogadásra. Ellenőrzési feladatokat 
is végzünk, és elkezdtük vizsgálni a korábbi 
beruházásokat, pl. a főutcai faültetést vagy a 
Mátyás iskola sportpályájának a felújítását. 
Annak idején ezeket nem lehetett a pénzügyi 
bizottság elé vinni, bár én többször próbál-
koztam. Most ezeket is sorra kell venni és át 
kell nézni. Az első ilyen feladatunk a műve-
lődési ház napelemrendszerének az ellenőr-
zése volt, ahol rendben találtunk mindent, 
azon kívül, hogy a megtérülése igen lassú. 
Nagyon meg vagyok elégedve a bizottsággal, 
külső tagnak két fantasztikusan jó szakem-
bert sikerült megnyernünk, Vadászné Egegi 
Máriát és Ortó Istvánt. Remek kérdéseket 
szoktak feltenni, hasznos ötletekkel, javasla-
tokkal állnak elő. A bizottsági munka során 
kimondottan szakmai kérdéseken gondolko-
dik mindenki, próbálja a legjobbat kitalálni. 
Ebbe nagyon jól illeszkedik Rédei Imre is.

Mekkora a város éves költségveté-
se?

4 milliárd forint körül van a költségvetési 
főösszeg, de ebben duplán szerepel a köz-
ponti finanszírozás összege. Ténylegesen 
2,6-2,7 milliárd forint körüli összeggel gazdál-
kodhatunk.

Ebből mennyi az az összeg, amivel 
szabadon lehet gazdálkodni és nem 
a kötelező feladatok kifizetésére kell 
költeni?

Közel 90 százalékát a kötelező feladatokra 
költi a város, és nagyjából 10 százalék, ami 
szabadon felhasználható. Ez az év különö-
sen nehéz volt a bevételek lecsökkenése mi-
att, azt kell mondanom, hogy alig-alig maradt 
szabadon felhasználható összeg.

Okozott nehézségeket, hogy az elő-
ző önkormányzat túlbecsülte a be-
jövő forrásokat a költségvetéseik 
tervezésekor?

Egy önkormányzati költségvetés elég szi-
gorúan működik, ha valamire nincs bevételi 

forrás, akkor nem lehet több kötelezettséget 
vállalni. Ebből egy kis kibújási lehetőség, 
hogy a bevételi forrásokat túltervezik, mint-
ha lenne bevétel, holott ezek nem valódiak, 
hiszen sosem fognak befolyni. Így fordulha-
tott elő, hogy az előző önkormányzat valódi 
fedezet nélkül vállalt kötelezettséget, rendelt 
meg munkát, a vállalkozó beadta a számlát, 
de ki már nem fizették, vagy fizetési haladé-
kot kértek. Ezekből jött össze a 200 milliós 
kifizetetlen adósság, amit megörököltünk. A 
mi költségvetésünket már nem terveztük túl, 
de sajnos a mienkből is sok mindent ki kellett 
vezetni a megváltozott körülmények miatt.

Mennyibe került a városnak a koro-
navírus-járvány első hulláma?

30 millió forint ment el a védekezés költsége-
ire, emellett 62 millió az elvont gépjárműadó, 
amit vissza kellett fizetni az államnak. Voltak 
más adók is, amiket kivezettek, például az 
idegenforgalmi adó, és az is látszódik már, 

hogy a járvány miatt a helyi iparűzési adó-
bevétel sem fogja elérni a betervezettet. Ösz-
szességében kb. 120 millió forintos veszteség 
érte a várost.

Hogyan tudtak ebben a helyzetben 
gazdálkodni?

Először abból kell engedni, ami nem kötelező 
feladat. Polgármester úr nagyon megfogta a 
pénzkiáramlást. Nem engedett új kötelezett-
ségvállalást semmilyen csoportnak vagy in-
tézménynek. A bizottságok ötleteire, terveire 
sem volt sokszor pénz, a legutóbbi ilyen pél-
dául a Kliszára tervezett tanösvény. Ezek a 
tervek egyelőre várakoznak. Jövő februárban 
újra elő kell venni és megnézni, hogy belefér-
nek-e a költségvetésbe.

Már a jövőbe tekint, hogy elfogad-
ták szeptemberben a város gazdasá-
gi programját.

Minden polgármesternek a ciklusa elején ösz-
sze kell állítania a saját gazdasági program-
ját. Miután a testület elfogadja, az már az 
önkormányzat gazdasági programja lesz. Na-
gyon jó, színvonalas és részletes programot 
állított össze Leidinger István, ami nem csak 
a város egészét, hanem Pomáz egyes részeit 
is külön vizsgálja, azok problémáival és lehet-
séges megoldásaival. Ez fontos, hiszen a Fel-
vég problémái mások, mint a Tiszolczy-telepé 
vagy a Messeliáé. Látszik, hogy olyan valaki 
írta, aki nagyon jól ismeri Pomázt, a telepü-
lés múltját, jelenét, problémáit és van víziója 
a jövőre nézve, hogy mit és hogyan lehetne 
jobbá tenni. Össze sem lehet hasonlítani az 
előző gazdasági programmal.

Ha túl leszünk ezen az éven, akkor 
megvalósítható ez a gazdasági prog-
ram?

Jó lenne, ha sikerülne megvalósítani, ehhez 
nagyon jó évek kellenek. Úgy látom, hogy van 
elég kreativitás ebben az önkormányzatban, 
még a nehéz körülmények között is mindig ki 
tudjuk találni, hogy mit lehet változtatni, elő-
re lépni. Remélem, hogy tudunk változtatni a 
jövőben is! Persze nem tudhatjuk, milyenek 
lesznek a következő évek, nem lesz-e CO-
VID, vagy más előre nem látható nehézség, 
és az mennyire fogja lelassítani, visszavetni a 
gazdasági életet és vele az önkormányzatot. 
Azért én optimista vagyok, hogy egyre job-
ban belelendülünk, és egyre jobban tudunk 
haladni.

Nagy Szilvia

Van elég kreativitás az önkormányzatban
Több mint 100 millió forint bevételkieséssel járt a város idei költségvetéséből az előre nem tervezett koronavírus-járvány – 
mondta Andrásné Murányi Borbála a pénzügyi bizottság elnöke, akivel az új gazdasági programról és a bizottságuk munkájá-
ról beszélgettünk.
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A Budapest Fejlesztési Központ (BFK) által meghirdetett HÉV Projekt 
Tanácsadó Bizottság alakuló ülését a járványveszélyre való tekintettel 
online formában rendezték 2020. szeptember 21-én. A webkonferen-
cián Vitézy Dávid, a Budapest Fejlesztési Központ vezérigazgatója 
bevezető előadásában ismertette a HÉV-fejlesztés részleteit, az egyes 
HÉV-vonalak sajátosságait. Az eseményen városunkat Leidinger Ist-
ván polgármester és Szczuka Attila főépítész képviselte.

Vitézy Dávid kiemelte, hogy a 4-es metróhoz mérhető tervezési fel-
adatot kezdtek el. Ennek keretében megvalósulna a H6-os ráckevei és 
a H7-es csepeli HÉV teljes felújítása, illetve a meghosszabbításuk egy 
mélyalagúttal a Kálvin térig, ennek a megvalósíthatósági tanulmánya 
előkészítés alatt van. A jövőben folytatódhatna az említett vonal, szin-
tén alagútban északra, összekötendő a H5-ös szentendrei HÉV-vel.

Az 5-ös metró érintett szakaszainak tervezésére idén sikerült kiírni 
a tendereket, ez alapján a H5-ös szentendrei HÉV felújításának a ter-
vezését az Utiber Közúti Beruházó Kft., valamint az Infraplan Vasút- 
és Úttervező Zrt. végezheti.

Kiemelte, szoros koordinációban dolgoznak a MÁV–HÉV Zrt.-vel, és 
bevonják valamennyi érintett önkormányzatot, külön-külön is egyez-
tetnek majd mindegyikkel Szentendrétől-Ráckevééig. A fejlesztés so-
rán a helyi lakosok és az utasok igényeit a rendelkezésre álló keretek 
között igyekeznek figyelembe venni.

A H5-ös HÉV tervezését két szakaszban kell elvégezni. Az első 
(belső) szakasz a szentendrei HÉV városi-elővárosi gyorsvasúti rend-
szerben történő illesztése, a Batthyány tér és Békásmegyer között. Itt 
részleges felújítás lesz, P+R parkolókkal.

A másik (külső) szakasz Békásmegyertől tart Szentendréig. Ezen 
a 11 kilométeres szakaszon teljeskörű infrastruktúrafejlesztés lesz, 

amelybe beletartozik a nyíltvonali elektronikus biztosítóberendezés és 
állomási elektronikus biztosítóberendezés, valamint vonatbefolyásolás 
tervezése is. Mindkét résznél kiépül a korszerű utastájékoztatás. A tel-
jes vonalon új, 120 m-es, akadálymentes kialakítású peronok épülnek, 
légkondicionált, átjárható szerelvényeket fognak közlekedtetni.

A H5-ös HÉV minket érintő „külső” szakaszára 2021 negyedik ne-
gyedévére tervezik az engedélyezési tervek, és 2022 harmadik ne-
gyedévére a kiviteli tervek elkészítését. Ezt követheti egy kivitelezési 
közbeszerzés, így a munka reálisan három év múlva, 2023-ban indul-
hatna meg, de kisebb pályafelújításokra előbb is sor kerülhet a felszíni 
szakaszokon.

A klímaváltozás, Budapest és az agglomerációs települések le-
vegőminősége, a növekvő autóforgalom és a dugók száma, valamint a 
HÉV-ek állapota miatt (a HÉV-járműpark átlagéletkora 44 év) bele kell 
ebbe kezdeni, nem várhat tovább – hangsúlyozta az előadó.

Vitézy Dávid az agglomerációs vasutak HÉV-vonalakra terelésére 
is kitért. Emlékeztetett, a HÉV ma egy egyedi, mindentől elkülönült 
„üzem”, amin mindenképp szeretnének oldani, egyfelől úgy, hogy az 
agglomerációs ingázásban olyan szolgáltatási színvonalat nyújtson, 
mint a felújított elővárosi MÁV-vonalakon tapasztalni.

Mindezt oly módon, hogy a környezetükben található MÁV-vona-
lak is integrálódjanak a rendszerbe. A cél tehát, hogy ezek is eljussa-
nak az 5-ös metró alagútján keresztül a Kálvin térig, továbbá, hogy az 
esztergomi vasútvonalról is megnyissák a közlekedés lehetőségét a 
szentendrei HÉV-re. 

A jövőt illetően kifejtette: szeretnék, ha az eddigieknél lényegeseb-
ben gyorsabban lehessen elérni a Kálvin teret és a metróhálózatot, 
mindezeket egy bérlettel, ami egy jövőbeni regionális tarifaközösség 
létrehozását is magába foglalja.

Az előadás után a tanácskozáson résztvevőknek lehetőségük volt 
reagálni az elhangzottakra. Leidinger István polgármester úr hozzá-
szólásában üdvözölte a BFK „közösségi tervezés” kezdeményezését és 
megemlítette, hogy rendkívül fontosnak tartjuk a szintbeli közút-vas-
út kereszteződések megszüntetését. Megemlítette, hogy Pomázon a 
1112-es számú főközlekedési úton található a Szentendrei úti fény-
sorompós HÉV átjáró, amely az M0-ás híd megépülése nyomán ki-
alakult rendszeres forgalmi dugóhelyzetnek egyik, a pomázi főutakon 
jelentős torlódást okozó eleme, és amely a reggeli és délutáni csúcs-
forgalmi időszakokban már ma is sűrűn zárva tart. A tervezett menet-
sűrítés a jelenlegi közút-vasút csomópont átalakítása nélkül teljesen 
megbénítja az 1111-es Budakalászra vezető és a 1112-es Szentendrei 
út forgalmát.

A közeljövőben megépülő Budakalászi „fél-elkerülő” útszakasz (NIF 
Zrt. - UVATERV Zrt.) a forgalomszámlálási előrejelzések szerint jelen-
tősen növelni fogja Pomázon – a már most is elviselhetetlen mértékű 
– átmenő forgalmat.

A korábbi, 2008-as gyorsvasút fejlesztési tervekben is szerepelt 
egy kikerülő szakasz, ennek a 1112. számú főútra való visszakötésre 
a közeljövőben megvalósuló ipartelepi körcsomópont is alkalmasnak 
látszik (NIF Zrt. - ProUrbe Kft.).

Leidinger István polgármester úr üdvözölte, hogy a projektben 
ismét szerepeltetik és megvizsgálják a jogosultságát, a korábbi ter-
vekben is szerepeltetett Pomáz Ipari Park HÉV-megálló helybiztosítá-
sának a Nagypetinán. Ezt a pomázi és a Pannónia-telepi állomások 
közötti területet alkalmasnak találná egy nagyobb méretű P+R parkoló 
elhelyezésére, ahol a szomszédos településekről érkezők is letehetnék 
az autóikat és innen HÉV-vel folytathatnák az útjukat a főváros felé.

Összeállította:
Szczuka Attila

főépítész

A H5-ös, vagyis a szentendrei HÉV fejlesztése
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Tervezett fejlesztések a pomázi állomáson:
• Állomási előtér átépítése,
•  Egységes arculatú megállóhely és 120 m-es, akadálymentes ki-

alakítású peronok létesítése,
• Állomás, utasforgalmi létesítmények korszerűsítése,
• 300 db P+R gépkocsi parkoló,
• 100 db B+R kerékpár parkoló,
• Új autóbusz pályaudvar létesítése,
• Külön szintű közúti átjárók szükségszerűségének vizsgálata,
Pomáz, Ipari Park, új távlati megállóhely létesítésének biztosítása.
Kérdéseket fel lehet tenni a hevptb@bfk.hu e-mail címen.

  5-ös metró koncepciója: az Észak-Déli HÉV vonalak összekötése
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Pomázon jelenleg a zártkerti külterületi részek aránya 2/3-a a belterü-
leti részeknek. Ha ezek a területek is beépülnének, akkor Pomáz belte-
rületi része több mint másfélszeresére nőne. A jelenlegi infrastruktúra 
és a közlekedési helyzet miatt ez a növekedés komoly problémákat 
okozna.

Nézzük meg, hogy véleményem szerint milyen érvek vannak a bel-
területbe vonás mellett és ellen. Beszéljük meg, hogy milyen feltételek 
mellett és milyen területeken szabad további területeket belterületbe 
vonni.

Elemezzük a belterületbe vonást!

A leírt adatokon kívül még az alábbiakat is mérlegelni kell:
– A mostani külterületi részek nagy részén nem rendezett a telkek 

kialakítása. Átfogó rendezési terv nélkül a végeredmény zavaros terü-
letkialakítás lesz.

Az alábbi képen is látni a különbséget. A jobb alsó részen a rende-
zett telekkialakítást látjuk, a baloldali részen pedig a külterületi telek 
határokat. A probléma a keskeny telkek kialakulása, az utak hiánya, 
amelynek következménye a majdani közművek kiépítésének ellehetet-
lenülése.

Az így kialakult településrészek hosszú távon megoldhatatlan prob-
léma elé állítják az önkormányzatot, amit már most is láthatunk, és 
nagyon sok lakossági panasz van ezek miatt. Ilyen egyrészt a keskeny 
utakon a kétirányú közlekedés problémája. Másrészt a beépített terü-

letekről megnő a lezúduló csapadékvíz mennyisége, ami a szikkasztó 
árkok és csapadékvíz elvezetés teljes kiépítése nélkül az alatta lévők-
nek okoz komoly problémát.

– A most külterületen lakók közül sokan úgy vették a telküket, il-
letve úgy kezdtek építkezni, hogy ígéretet kaptak rá, hogy ez a terület 
egy bizonyos időn belül belterületbe lesz vonva.

– Másrészt a belterületi telkek ára jelentősen nagyobb, mint a kül-
területi telkek ára. Erkölcsileg nehezen védhető, hogy valaki egy átmi-
nősítés következményeként jelentős vagyonnövekményt ért el. Előny-
ben részesül azokkal a jogkövetőkkel szemben, akik a borsosabb árú 
belterületi telket vették meg.

– A választók kívánsága, hogy ne növekedjen Pomáz lakossága.
– Választáskor tiszta közéletet ígértem. Lássunk tisztán! Emiatt 

szükséges egy tiszta álláspontot megfogalmazni. Adjunk támpontot 
a kérelmezőnek, hogy mikor számíthat elfogadásra vagy elutasításra.

Az elmúlt időszakban sok pomázi lakossal beszéltem a témáról 
és jelentős többségben ellenzik a belterületbe vonást. Vannak, akik 
szerint egy területet sem szabad belterületbe vonni. Mások bizonyos 
esetekben támogatnák, például, ha az ingatlant belterületek veszik 
körül. Azonban ők is olyan feltételekkel támogatnák, hogy az önkor-
mányzatra lehetőleg ne háruljon többletteher miatta. Többen pedig 
csak akkor támogatnák, ha az önkormányzatnak egyenesen haszna 
is származna belőle.

Képviselőként Pomáz érdekeit kell képviselnem, amit az eddig felso-
roltak alapján a belterületbe vonások nem szolgálnak. Arról se feled-
kezzünk meg, hogy 2019-ben a kormány is benyújtott a parlamentnek 
egy illetékről szóló törvénymódosítást a belterületbe vonásokkal kap-
csolatban, amit el is fogadtak. Ez a törvénymódosítás a belterület-
be vonásokat visszterhes vagyonátruházási illetékkel sújtja, pedig a 
kormányzatnak nem származik közvetlenül annyi többlet terhe – ha 
keletkezik egyáltalán –, mint az önkormányzatnak. 

Tudom, hogy ez a törvény felmentést is ad bizonyos esetekben, 
de az önkormányzatnak attól függetlenül keletkeznek többlet terhei, 
hogy az adott tulajdon csak egy hónapja vagy már ötven éve van az 
igénylő tulajdonában.

Ország István
Városfejlesztési, Városüzemeltetési és Műszaki Bizottság elnöke

Vitaindító pomázi területek belterületbe vonásáról
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Előnyök Hátrányok

–  A belterületbe vont terület  lakói-
nak elégedettsége.

–  Normatív támogatások növekedé-
se.

–  További külterületi területek be-
építését és belterületbe vonását 
ösztönzi.

–  Az önkormányzat terhei jelentősen 
nőnek. A normatív támogatások 
növekedése még az üzemben tar-
tás költségeit sem biztos, hogy fe-
dezik, a fejlesztések, karbantartá-
sok költségeit pedig biztosan nem.

–  Növekszik a járműforgalom.
–  Növekszik az igény az óvodákban, 

bölcsődékben és az iskolákban, 
amit az önkormányzatnak biztosí-
tani kell.

–  Az intézmények terhelése nő. Nö-
velni kell a létszámot a megnöve-
kedett ügyfélforgalom miatt vagy 
tovább nő a várakozási idő.

–  Nő a nem csatornázott telkeknél a 
szennyvíz okozta talajszennyezés.

–  Nő a légszennyezés a megnöveke-
dett járműforgalom és a fűtés mi-
att. A jelenlegi külterületi részeken 
a gázellátás hiánya miatt ez legin-
kább szilárd tüzelést jelent.

A témával kapcsolatban várjuk véleményüket, javaslataikat, 
amit a pilis.pomaz@gmail.com címre küldhetnek el.
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Ismét maratoni képviselő-testületi ülés volt szeptember 24-én, ahol 
ezúttal 28 napirendi pontot tárgyaltak.

Leidinger István polgármester a helyi kisbuszjárat terveit ismertet-
te, amelyet a Volánbusz Zrt. működtetne. A vállalat midibuszokkal 
szállítaná az utasokat, a 65 év felettiek ingyenesen vehetnék igénybe 
a szolgáltatást.

A járat tervezett útvonala: HÉV-állomás – Rákóczi Ferenc utca – 
Illyés Gyula utca – Vörösmarty-lakótelep – Bajcsy-Zsilinszky utca 
– HÉV-állomás. Innen a városi intézményeket, iskolákat, óvodákat 
érintve a Vróci útig közlekedne a kisbuszjárat, majd visszafordulna 
az állomásra.

Kósa Anikó, a művelődési ház igazgatója október 31-vel távozik a 
posztjáról, ezért pályázatot írnak ki az intézmény megüresedett veze-
tői tisztére. Egyúttal a művelődési ház személyi állományának feltöl-
téséről is gondoskodni kell, az ott dolgozók illetményét rendezni kell.

Határoztak róla a képviselők, hogy a város csatlakozik a Magyar 
Önkormányzatok Szövetségéhez, illetve indul az Európai Unió által 
kiírt LIFE „Élet és egészség védelme” című pályázatán, amelynek célja 
a klímaváltozás miatt kialakuló egészségkockázatok csökkentése ön-
kormányzati szinten.

A testületi ülésen szó volt a budakalászi „fél-elkerülő” útról. A vá-
ros vezetése nem szeretné, hogy a beruházás hátrányosan érintse 
Pomázt, ezért annak támogatásáról/elutasításáról a jövőben akár 
népszavazást is tartanának. Egyelőre az Innovációs és Technológiai 
Minisztériummal fognak egyeztetni az ügyben.

Új céggel szerződik az önkormányzat iskolai közétkeztetés ügyé-
ben, mivel a mostani szerződése lejár.

Ismertették a Susnyár-patak menti erdősítés terveit, amelyet az 
„Erdősítés támogatása” című pályázat keretében szeretne a város 
megvalósítani. Emellett bemutatták a Klisza-dombi természetvédel-
mi-kulturális tanösvény és az adócsoport mögötti területen létesíten-
dő tankert terveit, illetve a Főutca program előkészítését.

A testület döntött róla, hogy az önkormányzat a Pomázi Ökokört 
jelöli a Pest Megyei Környezetvédelmi Díj 2020 díjra.

Midibusz járna Pomázon

Önkormányzati képviselőink elérhetőségei:
Kiss László 1. választókerület

Leidinger István 2. választókerület

Ország István 3. választókerület

Siklódi Csilla 4. választókerület

Andrásné Murányi Borbála 5. választókerület

Nagy István 6. választókerület

Hardi Péter 7. választókerület

Sipos Zoltán 8. választókerület

Kósa Anikó  kompenzációs lista

Rédei Imre  kompenzációs lista

Sarkadi Attila  kompenzációs lista

📧 kiss.laszlo.1vk@gmail.com 📞 70/633-4378

Fogadóóra: előzetes egyeztetés alapján

📧 polgarmester@pomaz.hu 📞 20/951-4420

Fogadóóra: e-mailes vagy telefonos egyeztetés alapján

📧 orszag.istvan.3vk@gmail.com 📞 30/846-7310

Fogadóóra:
előzetes egyeztetés alapján

📧 siklodi.csilla.4vk@gmail.com 📞 70/489-7047

Fogadóóra: 
előzetes egyeztetés alapján

📧 borbala@andrasek.hu 📞 20/968-9811

Fogadóóra: minden hónap utolsó keddje, 18 órától 
a Művelődési Házban

📧 6.ker2019@gmail.com 📞 20/498-5672

Fogadóóra:
telefonos egyeztetés alapján

📧 csikovar@gmail.com 📞 20/336-1252

Fogadóóra:
egyeztetést követően

📧 zoltan.sipos.pomaz@gmail.com 📞 20/294-4498

Fogadóóra:
előzetes egyeztetés alapján

📧 kaniko0113@gmail.com 📞 20/398-8988

Fogadóóra: minden hónap első keddjén 18–19 óra között 
a Művelődési Házban

📧 imredei60@gmail.com 📞 20/928-9718

Fogadóóra: minden hónap első keddjén 18–19 óra között 
a Művelődési Házban

📧 sarkadia6406@gmail.com 📞 26/328-833

Fogadóóra: minden hónap első keddjén 18–19 óra között 
a Művelődési Házban

Pomáz területén tilos a kerti hulladék égetése a 1/2020.(IV.01.) számú 
rendelet értelmében.

A korábban érvényben lévő szabályozás szerint, engedélyezett volt 
a havi egyszeri égetés, a hónap első hétfőjén. Az új rendelet szerint, a 
jövőben ez az egyszeri alkalom is tilos.

Az égetés helyett megoldásként a komposztálás, az ingyenes, ha-
vonkénti zöldhulladék elszállítás, és a vállalkozók ágdarálási tevé-
kenysége is igénybe vehető.

Tilos az égetés

Nagy István képviselő, 
Pomáz 6. választókerület

Hardi Péter – Pomázért

Siklódi Csilla képviselő,
Pomáz 4. választókerület

Ország István képviselő, 
Pomáz 3. választókerület



Tisztelt Pomáziak!
Nagy lépést tettünk a környezetünk és ter-
mészeti értékeink védelméért elgondolt cél-
jaink megvalósítása felé. Előterjesztésünk 
nyomán megszületett: 

Pomáz Város Önkormányzata Képvise-
lő-testületének 19/2020. (VII.28.) rende-
lete a környezetvédelmi alapról!

Pomáz Város Önkormányzat 
Környezetvédelmi Alapja

 Az alap célja, hogy elősegítse Pomáz Vá-
ros Önkormányzat környezetvédelmi és 
természetvédelmi feladatainak ellátását, 
ideértve különösen:

a) a környezeti ártalmak megelőzését,
b) a természeti értékek megóvását,
c) az esetleges környezeti károk mérséklését,
d) a környezeti nevelést és oktatást.
Az alap bevételi forrását képezi a környe-

zet védelmének általános szabályai alapján:
a) a települési önkormányzat által véglege-

sen kiszabott környezetvédelmi bírság teljes 
összege,

b) az illetékes környezetvédelmi hatóság 
által a települési önkormányzat területén 
véglegesen kiszabott környezetvédelmi bírsá-
gok összegének harminc százaléka a veszély-
helyzet kihirdetését megalapozó eseménnyel 
összefüggésben véglegesen kiszabott kör-
nyezetvédelmi bírságok kivételével,

c) a környezetterhelési díjak és az igény-
bevételi járulékok külön törvényben megha-
tározott része,

d) a települési önkormányzat bevételeinek 
környezetvédelmi célokra elkülönített össze-
ge,

e) egyéb bevételek.
(3) Ha a települési önkormányzat nem 

hoz létre önkormányzati környezetvédelmi 
alapot, a (2) bekezdés c) pontjában foglalt 
bevétel nem illeti meg.

Ezen meghatározott forrásokon túl:
a) az Alap javára teljesített önkéntes befi-

zetés és támogatás,
b) a pályázat útján, környezetvédelmi és 

természetvédelmi célra elnyert összeg, ame-
lyet a Képviselő-testület az Alapba rendel,

c) az önkormányzat saját költségvetéséből 
e célra elkülönített rész.

Az alap felhasználásáról az önkormányzati 
rendelet szerint a Képviselő-testület rendel-
kezik.

Ha fontosnak tartja, kérjük, támogassa az 
alap céljait !      

Számlaszám:
Pomáz Város Önkormányzat 

Környezetvédelmi Alapja
10403057-00032817-00000003 

Ha fontosnak tartja, kérjük, támogassa az 
alap céljait! 

Nagy István
Környezetvédelmi és Természetvédelmi Bizottság

Régóta fennálló igény kielégítésére tett javas-
latot az önkormányzat Környezetvédelmi és 
Természetvédelmi Bizottsága. A nehéz sorsú 
Kossuth utca 30. számon található ingatlan 
hátsó részén a koncepciónk szerint oktatás-
ra használható közösségi tér alakítható ki. 
A szóban forgó, 650 négyzetméter terület a 
hagyományos paraszti udvar dísz- és haszon-
növényeivel települne be. A program kertépí-
tészeti ismeretek elsajátítását teszi lehetővé 

a területkialakítástól kezdve a növényülteté-
sen keresztül a zöldségtermesztésig. Megmu-
tatja, hogyan gondolható újra és valósítható 
meg egy mai pihenő- és haszonkert. Célként 
szerepel még az általános iskolás gyermekek 
kerttel kapcsolatos gyakorlati foglalkoztatá-
sa az iskolai oktatáshoz kapcsolódva. A le-
vegő védelmében helyben megszerezhetőek, 
vagy elmélyíthetőek lennének a komposztá-
lási ismeretek a közös komposztálás során. 

Magaságyások épí-
tésével, telepítésével 
a zöldségtermesztés 
díszkerti alternatíváját 
mutatjuk be. Családi programként komposzt-
keret, raklapkert, virágláda, rovarhotel barká-
csolást gondolunk megvalósítani a területen. 
A kert megvalósulása után nagyban hozzá-
járulna városunk zöldítéséhez, az önellátás 
népszerűsítéséhez, a fiatalok oktatásához.

Az MLSZ TAO programjában lehetőség 
nyílt arra, hogy a Sashegyi Sándor Általá-
nos Iskola és Gimnáziumhoz tartozó sala-
kos tornapálya helyén, egy korszerű rekor-
tán pálya építése kezdődjön meg.

Pomáz Város Önkormányzata még 2019-
ben úgy döntött, hogy az önkormányzat 1/1 
tulajdonában lévő forgalomképes 859-es 
hrsz. 2555 m2 nagyságú kivett beépítetlen 
intézményi területet sportpályaként való 
használatra fölajánlotta a Váci Tankerületi 
Központ részére, hogy a területtel a Sashe-
gyi Sándor Iskola tanulóinak testnevelés 
oktatásának jobb körülményeit biztosíthas-
sa. 2019. március 6-án a testület döntött 
arról, hogy a város pályázatot nyújtson be 
a Magyar Labdarúgó Szövetség Pályaépítési 
Programjának keretében 20×40-es rekortán 
pálya építésére. A pályázati kiírásnak megfe-
lelően az intézmény vezetője, Nagy Koppány 
Lászlóné igazgató vállalta és összegyűjtötte 

a szükséges 50 000 000 Ft TAO támogatást, 
többnyire pomázi cégektől. Az intézmény ve-
zetője az önrész összegéből is összegyűjtött 
6 000 000 Ft-ot, amelyet az MLSZ részére 
átutaltak. A fennmaradó, hiányzó összeg 
tehát 12 000 000 Ft volt. A Váci Tankerületi 
Központ látva, hogy a pályázat sikeres meg-
valósulása csak az önrész meglétén múlik, 
fölajánlotta, hogy 5 000 000 Ft-tal hozzájá-
rul az önrész kifizetéséhez. Az Önkormány-
zatnak így már csak maximum 7 000 000 Ft 
önrész biztosításáról kellett döntenie. Az új 
képviselő-testület fontosnak találta, hogy 
a régi salakos sportpálya helyén felépüljön 
a korszerű sportpálya, ezért az önrészt az 
MLSZ részére megfizette. A kivitelezési mun-
kák 2020. szeptember végén kezdődnek.

Az elkészült sportpályát 7–21 óra között 
tervezik üzemeltetni, amelyből 7–15 óra 
között kizárólag a Sashegyi iskola diákjai 
használhatják iskolaidőben, a fennmaradó 

időben pedig az Egervári-Halmai Focisuli, 
valamint Pomáz Város Önkormányzat jogo-
sult használni. Ennek arányában osztoznak 
a résztvevők a fenntartási költségeken is. 
A pálya hasznosítása a környező lakókkal fo-
lyamatosan egyeztetve történik. A kivitelezés 
néhány hétbe telik, így hamarosan birtokba 
veheti Pomáz az új pályát!

Köszönjük a támogatóknak, és mindenki-
nek, aki hozzájárult a projekt sikeres kimene-
teléhez!

Környezetünk védelméért

Oktatókert a város közepén?

Rekortán pálya épül a Sasi mellett
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A Budakalászt északról elkerülő útról volt la-
kossági fórum 2020. szeptember 17-én a műve-
lődési házban. A tervezett út Pomázt és a 11-es 
főutat Budakalász kihagyásával kötné össze. 
Az eredetileg meghirdetett tervek szerint a 
Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő Zrt. szakem-
berei ismertették volna az út kivitelezésének 
pontos részleteit, illetve annak a településeket 
érintő várható hatását. A járványügyi helyzet-
re tekintettel a NIF Zrt. munkatársai igazgatói 
utasításra nem tudtak részt venni a lakossági 
fórumon, így az általuk küldött PDF-et Lei-
dinger István mutatta be, amit Szczuka Attila 
főépítész egészített ki további információkkal.

A tájékoztatóból kiderült, hogy a tervek 
szerint:
•  Az elkerülő út az 1111-es (Budakalász-Pomá-

zi) utat kötné össze – 2 x 1 sávos úttal – a 
Vörösmarty Mihály utcával.

•  A 11-es úttól a budakalászi Zrínyi utcával 
párhuzamosan, attól 150 méter távolságra 
vezetne egy 2 sávos út a HÉV-sínekig.

•  A HÉV-sínek felett felüljárót építenének, az 
elkerülő utat rávezetve a Budakalászi (1111-
es) útra.

•  A 11-es utat kiszélesítenék a gázfogadó kör-
nyékén, ahol egy felüljáró is épülne.

•  Körforgalmat építenének az 1112-es úton a 
Rákos étteremnél (Ipartelepi csomópont).

Elmondható, hogy a tervezett út elsősor-
ban Budakalász forgalmának a csökkentésé-
re alkalmas, Pomázon várhatóan megnöve-

kedne a forgalom. Leginkább a Vörösmarty 
Mihály utcában élők aggódnak, hogy jelen-
tősen megemelkedik a lakóhelyükön a for-
galom. 

Az önkormányzat sem szeretné, hogy hát-
rányosan érintse Pomázt az elkerülő út, ezért 
további tárgyalásokat kezdeményez az Inno-
vációs és Technológiai Minisztériummal.

2020. szeptember 22-én hajnal 3 óra 45 perc-
kor érkezett a riasztás a tűzoltóság ügyeleté-
re, miszerint Pomáz Alsóvár utca 9. előtt egy 
személygépjármű kigyulladt. A parkoló autó 
teljes terjedelmében égett, a pomázi tűzoltók 
egy vízsugárral oltották el. Személyi sérülés 
az eset kapcsán nem merült fel.

Szeptember 7-én Pomázon a Rákóczi Fe-
renc utca 42. előtt egy teherautó személy-
gépkocsival ütközött. Az ütközés következ-
tében a teherautó az oldalára borult. Három 
fő könnyű sérültet a mentők megfigyelésre 
kórházba szállítottak. Az úttestre nagy meny-
nyiségű üzemanyag folyt ki, amelyet a közút-
kezelő bevonásával sikerült felitatni. A  ren-

dőrségi helyszínelést követően a pomázi és 
szentendrei tűzoltók a teherjárművet a kere-
keire állították.

Pomáz város polgármesterének 3/2020 
számú rendelete alapján a kerti hulladék 
égetése április 4-től tilos. Mégis az elmúlt egy 
hónapban közel 10 alkalommal riasztották a 
tűzoltókat kerti hulladék égetéshez. Tűzvé-
delmi előírás megszegése esetén, ha az tüzet 
idézett elő, 10 ezer forinttól 1 millió forintig 
terjedhet a bírság. Tűzvédelmi szabály meg-
szegése esetén, ha az tüzet idézett elő és az 
oltási tevékenységben a tűzoltóság beavat-
kozása is szükséges volt, akkor már 20 ezer 
forinttól 3 millió forintig terjedhet a pénzbír-
ság. A környezeti károkon túl, légszennye-
zést, kellemetlen szagot okoz és elvonhatja 
a tűzoltóság erőit az életek és anyagi javak 
védelmétől.

Varga Zsolt
médiafelelős

Az Önkormányzati Önkéntes Tűzoltóság pá-
lyázat útján elnyert egy feszítő és egy vágó 
eszközt. A pályázati eszközök hiányzó anya-
gi fedezetét az öt település önkormányzata 
biztosította. A műszaki mentéseknél használt 
szerszámok akkumulátorról működnek, így nin-
csenek helyhez kötve, nem kell hozzá benzin-
motoros egység. A feszítő szerszám 83 tonna, 
míg a vágó szerszám 108 tonna erőt tud kifej-
teni. Ezeket az eszközöket főként baleseteknél 
használják, amikor a roncsokból személyeket 
kell kiszabadítani. Felhasználási körük szélese-
dett, mivel vállra vehető és egy gombnyomásra 
azonnal működnek. Így alkalmasak vasrácsok, 
lezárások, ajtók kinyitására is. A két új szakfel-
szereléssel az önkéntes tűzoltók már több al-
kalommal gyakorlatoztak. Szeptember 19-én a 
Pomáz Város Hete programsorozat első napján 
egy gyakorlattal egybekötött bemutatót tartot-
tak, ahol az érdeklődők megnézhették bevetés 
közben a szerszámokat, a bemutató végén 
megfoghatták, üzemeltethették azokat.

Molnár Attila
tűzoltóparancsnok

Ne érintse hátrányosan Pomázt a „fél-elkerülő” út!

Szemelvények a tűzoltóság eseményeiből Új feszítő, 
vágó eszközök
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•  Az előző városvezetés fedezet nélkül túlköl-
tekezett, nagy összegű kifizetetlen számlá-
kat hagyva maga után. Az átadás-átvétel 
dokumentumaiban a kiegyenlítetlen szám-
lák összege 127 millió forint volt, ebből 68 
millió 30 napon túli, kifizetetlen tartozás, 
amivel 2019. december 31-ig el kellett szá-
molni. Több kifizetésre váró számla érke-
zett az első hetekben, hónapokban, köztük 

a legnagyobb tétel a STRABAG Általános 
Építő Kft. számlája, 95 millió forintról. Ösz-
szességében több mint 200 milliós számla-
tartozást kellett kiegyenlíteni, ami sikerült 
is. Nincs már kifizetetlen számla, minden 
megörökölt adósságot rendezett az új vá-
rosvezetés.

•  Idén tavasszal a koronavírus-járvány ter-
jedésének megakadályozása és a járvány 
miatt kihirdetett veszélyhelyzet állította 
ismeretlen és váratlan kihívások elé a vá-
rosvezetést. A sikeres védekezéshez Pan-
démiás Tervet kellett készíteni, miközben 
országos korlátozó intézkedéseket vezet-
tek be, emiatt bezártak az intézmények, 
a hivatal online munkavégzésre tért át. 
A  húsvéti ünnepek ideje alatt a kijárási 
korlátozás helyi szintű szabályozását kel- 
lett megoldani. Megszervezték a 70 év fe-
lettiek, a karanténba kerültek ellátását és 
a gyermekétkeztetést, meg kellett oldani az 
elakadt zöldhulladék elszállítást, a lakosság 
tájékoztatására Vírushíradó működött. Ösz-
szesen több mint 30 millió forintot költött 
a város a járvány megelőzésére. Többek 
között egyéni védőeszközökre – szájmasz-
kokra, orvosi maszkokra, egyszer haszná-

latos védőruhákra, kézfertőtlenítőkre, vírus 
elleni fertőtlenítőszerekre, gumikesztyűkre 
és gyorstesztekre.

•  A korábbi évek gyakorlatát felváltva a nagy 
zöldterületek gondozását nem egy-két 
vállalkozóra bízta a városvezetés, hanem 
kisebb egységekre osztva kedvezőbb áron 
tudja megoldani azok virágosítását, ápolá-
sát, kaszálását. A zöldterületek költségha-

tékonyabb gondozása így évente kb. 6,5 
millió forint.

•  Összesen 29 millió forintot költött a város 
az utak kátyúzására. Mintegy 2000 négy-
zetméter aszfaltozásra szerződött a leg-
kedvezőbb ajánlatot adó Bola Kft.-vel az 
önkormányzat. A munkálatok a Vörösmar-
ty-lakótelepről indultak, és utcáról utcára 
haladva végig értek a településen.

•  Nagy Gyula személyében új ügyvezető van 
a Teleki-Wattay kastélyszálló élén. Az azóta 
eltelt hónapokban már számos programmal 
gazdagodott a kastély naptára, az épület-
ben is több karbantartási munkát végeztek.

•  418 gyerek vehetett részt a nyári napközis 
Erzsébet-táborokban, amelyeket az iskolák-
kal közösen sikerült megpályázni és megva-
lósítani, illetve az önkormányzat is hozzá-
tett anyagi támogatást.

•  Megnyitott a Helytörténeti Gyűjtemény, ami 
egész nyáron ingyenesen látogatható volt.

•  Elkezdődött a belső kerékpárút kivitelezése.
•  A korábbi gyakorlatot felváltva az SZSZK 

Család- és Gyermekjóléti Szolgálat állítja 
össze az élelmiszerosztásra valóban rászo-
rultak listáját. Az élelmiszerosztást önkén-
tesek végzik.

•  Térítésmentesen használhatják a helyi civil 
szervezetek a művelődési ház termeit.

•  Zajlik a helyi termelők bevonásával műkö-
dő, korszerű piac szervezése.

•  A települési értéktár összeállításával a Po-
máz Barátai Társaságot bízta meg az önkor-
mányzat. Féléves beszámolójuk szerint 6 új 
és 11 régi értékkel gazdagodott az értéktár.

•  A hatékonyabb ügyintézés érdekében át-
szervezték a polgármesteri hivatalt.

•  Elkészült és elfogadták az önkormányzat és 
a polgármesteri hivatal új Szervezeti és Mű-
ködési szabályzatát.

•  Rendelet született a közösségi útépítés le-
hetőségének a biztosításáról.

•  Új beszerzési szabályzatot fogadtak el, ami 
előnyben részesíti a pomázi székhellyel, 
vagy telephellyel rendelkezőket, a kis- és 
középvállalkozásokat és a környezetvédel-
mi szempontból előnyösebb megoldást kí-
nálókat.

•  A város átlátható gazdálkodása érdekében 
a költések folyamatosan nyomot követhe-
tőek a település honlapján található Üveg-
zseb fülön.

•  Vadkamerákat szerzett be és helyezett ki az 
önkormányzat, az illegális hulladék leraka-
tok hatékonyabb felszámolása érdekében.

•  Elkezdődött a Főutca program előkészítése.
•  A Beniczky utca 2-ben lévő egykori óvoda 

épületét megnyitották azoknak a tagóvo-
dáknak, ahol nincs tornázási lehetőség.

•  Civil fórumokon egyeztettek a helyi egyesü-
letekkel, hogy mivel tudná a város és a civi-
lek kölcsönösen segíteni egymás munkáját.

•  A négy történelmi egyház – római katolikus, 
református, szerb ortodox és görögkatoli-
kus – működéséhez 500-500 ezer, vagyis 
összesen kétmillió forinttal járult hozzá az 
önkormányzat

•  Kötetlen fogadóóra lehetőségeként több 
képviselői reggelit szerveztek a művelődési 
ház előtti szombat délelőtti piac alkalmával.

Eltelt egy esztendő…
2019. október 13-án Leidinger István független polgármester-jelölt és a Közösen a Városunkért Egyesület képviselő-jelöltjei 
kétharmados győzelmet aratva leváltották az addigi városvezetést. Az örömmámort hamar követték a dolgos hétköznapok, 
benne több előre nem látható problémával, kihívással. Az új városvezetés első évének legfontosabb, legemlékezetesebb intéz-
kedéseit foglaltuk össze.
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  Képviselői reggeli a művelődési ház előtti piacon

  30 millió forintot költött az önkormányzat a 
járvány miatti veszélyhelyzetben



2020. SZEPTEMBER 19. – NOVEMBER 22.

MEZŐGAZDASÁGRÓL  
A MEZŐGAZDASÁGÉRT
2020. szeptember 19. és november 22. között  
a Központi Statisztikai Hivatal teljes körű  
mezőgazdasági összeírást hajt végre.

E-mail: agrarcenzus2020@ksh.hu

www.ksh.hu/agrarcenzusok_agrarium_2020

Összeíróink az ország településeinek kijelölt címein gyűjtik az adatokat. Kérjük, fogadják  

bizalommal igazolvánnyal ellátott összeíróinkat, legyenek segítségükre az összeírás gyors 

és szakszerű lebonyolításában!  

 

Az agrárcenzus célja, hogy megbízható és naprakész képet kapjunk a mezőgazdaság  

aktuális állapotáról, a gazdaságok szerkezetéről. Az összegyűjtött adatok segítik a hazai  

és az európai uniós döntéshozókat a megfelelő támogatáspolitikák létrehozásában,  

ezért a pontos válaszadás közös érdekünk. 

AZ ADATSZOLGÁLTATÁS KÖTELEZŐ.



Mióta él Pomázon?

A férjemmel 1972-ben költöztünk Pomázra, 
azóta itt élek. Biológia és könyvtár szakon 
végeztem az ELTÉ-n, az egyetem után 10 évig 
egy orvosi dokumentációs központban dol-
goztam. 1979-ben kezdtem pedagógusi pá-
lyafutásomat, az akkor 1-es számú általános 
iskolában, ami ma a Mátyás király nevet vise-
li. Félállásban könyvtáros és félállásban ta-
nár lettem. 2005-ig, nyugdíjba vonulásomig, 
dolgoztam az iskolában.

Hogyan kezdődött a helytörténet 
iránti érdeklődése?

Még egyetemistaként, kirándulóként jártam 
először Pomázon. Ami elsőre felkeltette az 
érdeklődésemet, hogy itt hányféle nyelvet be-
szélnek és ennek a gyökerei hova nyúlhatnak 
vissza. Az évek során egyre több itt született 
ismerősünk lett, tőlük szereztem – egyelőre 
csak hallomásból – az információkat. Később 
alapító tagja lettem a Pomáz Barátai Társa-
ságnak. Igazából ott kezdődött, hogy már 
nem csak gyűjtöttem a helytörténeti adato-
kat, hanem számtalan cikk szerzője is lettem 
az egyesület Hírlevelében.

Később ezekből a cikkekből helytör-
téneti könyvek is születtek.

Az első és legkedvesebb munkám Mares Mó-
ric naplójának feldolgozása volt, ami 1840-
41-re, a reformkor idejére megy vissza. Itt 
már nem csak gyűjtöttem az információkat, 
hanem elkezdtem adatok után is kutatni. 
Kéziratokban és más írott forrásokban kel-
lett kiderítenem, hogy kik a napló szereplői. 
Főleg a református egyház anyakönyveiben 
búvárkodtam. Ez volt az az időszak, amikor 
sok minden a helyére került, annyi ténybeli 
adathoz jutottam, hogy innentől már sza-
badabban mozoghattam Pomáz történeté-
ben. A másik jelentős munka a 2000-ben 
megjelent Pomáz monográfia, aminek az 
egyik szerkesztője én voltam, a másik Ra-
dics Ibolya, Borbély Misi felesége. A könyv 
főszerkesztője Laszlovszky József volt. Évek 
óta állandó rovatom van az Áldás, békesség 

című újságjában, ahol a református egyház 
kézirattárából kigyűjtött adatokat foglalom 
össze. Ezekből a munkáimból pedig tavaly 
jelent meg az „Örök emlékezésre méltó jegy-
zések” című könyv.

Jelenleg min dolgozik?

Tagja vagyok a helyi értéktár bizottságnak, 
most ez a munkám legfontosabb része, az 
értéktári javaslatok kidolgozása, véleménye-
zése. Emellett a védendő sírok összeírásán 
dolgozunk, ami egy országos felmérés. Cél, 
hogy ezeknek a helyére ne temethessenek. 
Ehhez szükséges egy egységes lista, megin-
dokolva, miért védendő az adott sír, amihez 
életrajzi adatokat kell keresni. Most fejeztem 
be a nemesi temető – a Wattay temető – ku-
tatását, ami a szerb temető egy eldugott sar-
kában van.

Milyen értékeket talált itt?

51 sírt tudtunk ott azonosítani, ami egyben 
egy értékes egész, és úgy ahogy van véden-
dő. Fontos, hogy az ilyen értékes síremlékek 
ne pusztuljanak el. Például ide van eltemetve 
az 1823-ban meghalt Wattay György, a család 
utolsó direktora. Ő volt a Pomázt betelepítő 
Wattay Pál unokája, az utolsó tagja annak a 
családnak, amelyik a község földesura volt. 
Itt nyugszik Mocsáryné Fáy Mária, világutazó 
is, aki a sírfelirata szerint beutazta Európát, 
Ázsiát, Afrikát és Amerikát, és utazásairól 
könyvet írt. Helytörténeti kutatásokból tud-
juk azt is, hogy a Wattayak – akiknek egyik 
központjuk Losoncon volt – a legfőbb vé-
delmezői voltak a református magyaroknak. 
A Magyar utca ennek az emlékét őrzi, ame-
lyet a Felvidékről visszatelepülő magyarok 
számára nyitottak.

Nagyon alapos és részletes kutatást 
és munkát kívánhat, hogy személyek 
és családok történetén keresztül tár-
ják fel egy település helytörténetét.

Ez a varázsa, ezért csinálja az ember. Egyik 
információ hozza a másikat. Így kerekedik ki 
egy kirakós, aminek még mindig vannak fehér 
foltjai, amiről talán nem is tudod, hogy fehér 
folt, amíg be nem érkezik a hiányzó adat. 
Apró momentumok is valahogy megragadnak 
az ember agyában és ha jön valami hozzá 
tartozó másik tény, akkor azok megtalálják 
egymást.

A település múltját évszázadokra 
visszamenően feltárva, hogyan jel-
lemezné azt?

Pomáz lakosságára a sokszínűség a jellemző, 
elsősorban természetesen a több nemzetiség 
együttélése miatt. Nyelvben ez ma már ke-
vésbé mutatkozik meg, de genetikusan jelen 
van az őslakosokban. Ami érdekes, hogy ez 
a sokszínűség nem tudott leülepedni valami 
olyan foglalkozásban, népművészeti ágban, 
ami sok falu esetében megtalálható. Pomáz-
nak nincs saját népművészete, ami megmu-
tatkozna az építészetben és a művészetek-
ben. Ugyanakkor vannak egyéni kimagasló 
eredmények, mint a Vujicsics és az Opanke. 
Mondhatjuk, hogy a szerbek őrizték meg 
legjobban a népművészetüket, viseletüket, 
népzenéjüket és a hagyományőrzésben is 
ők a legjobbak. A hagyományok is vegyesek. 
Annyi helyről érkeztek az itt lakók, mindenki 
hozott otthonról valamit, de az nem állt össze 
egy pomáziságba egyik nemzetiség esetében 
sem. Jó lenne, ha a jövőben kialakulhatna itt 
is egyfajta pomáziság.

N. Sz.

A helytörténetkutatás egy kirakósjáték
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Egy település múltját kutató hely-
történész számos érdekes, szép és 
különleges történet feltárója. Tudja 
hol nyugszik korának híres világutazó 
asszonya, miért kapta a Magyar utca 
a nevét, és évtizednyi kutatás után egy 
reformkori napló szereplőit és életét 
is ismeri. Mindezekről az idén Pomáz 
Közművelődésért Díjat kapott Könczöl 
Eszter mesélt lapunknak.

  Könczöl Eszter, Pomáz Közművelődésért Díjas helytörténetkutató



Pomáz és környéke évszázadok óta ismert 
és neves szőlő- és gyümölcstermesztő vidék 
volt. Az 1930-as évek közepén Zatykó Imre 
is itt alapította meg országos hírnévre szert 
tett faiskoláját. A híres dolinai almáskert – az 
egykori Mandics-birtok – is az ő oltványaival 
indult. Számos amerikai, olasz almafajtát im-
portált, és megmentett az utókornak erdélyi 
almafajtákat is. A Krause (mai Jankovits) 
utcai faiskolájában sok almafajta, diófa és 

fenyő mellett, amelyek kertészeti versenyek 
helyezettjei voltak (M. kir, Földmívelésügyi 
Minisztérium vándor díja, tavaszi Virágki-
állítás – állami aranyérem, stb.), számtalan 
haszon- és díszkerti növényt termesztett. 
Kiadott árlapja olcsó árakról, a közönség 
pontos és megbízható kiszolgálásáról tanús-
kodik. 1937 és 1943 közötti árjegyzékei az in-
terneten fellelhetők.

Munkássága során arra törekedett, hogy a 
faiskolai termesztés a korszerű gyümölcster-
mesztés megalapozója legyen. Kiemelkedő 
eredményeket ért el a gyümölcsfaalanyok 
szelekciójában és a hazai alanyok begyűjté-
sében, a dió és más termesztett gyümölcs-
fajták gazdaságos szaporítási módjainak 
kikísérletezésében. Számtalan szakmai pub-
likációja található meg kertészeti lapokban, 
több kertészeti témájú könyv szerzője vagy 
társszerzője. Az ő munkája például a Gyü-
mölcsfa gyökereztetési kísérletek (Budapest, 
1957), A diógyökereztetés mai állása (Bu-
dapest, 1962), Új szempontok a vegyszeres 
gyümölcsritkításnál (Budapest, 1967), A gyü-
mölcstermő növények vegyszeres terméssza-
bályozása (Budapest, 1970).

Zatykó Imre hatására költözött Pomázra a 
rokonság egy része, a családnév kisebb-na-

gyobb szünetekkel a mai napig megtalálha-
tó a településen. Tivoránné Zatykó Éva így 
emlékszik minderre: Még gyerekek voltunk 
és Budapesten laktunk, mikor elkezdtünk 
kijárni Pomázra, megszedni a télire való al-
makészleteinket. Ilyenkor Édesapánk (Zaty-
kó Ferenc), aki szintén kertészmérnök (mint 
a család számos tagja) mesélt Imi bácsiról 
és az Ő almafajtáiról. Itt éltek a Jankovits 
utcában, vidám, kedves eleven családként. 
Imi bácsi megjárta a szovjet hadifogságot 
is, ahonnan szerencsésen hazatért. Töretlen 
hittel és lélekkel nevelte, nemesítette tovább 
nem csak a dísz-, és almafáit, hanem a körü-
lötte élőket egyaránt.

Minket pedig büszkeséggel és lelkesedés-
sel töltött el, hogy nem egy teljesen ismeret-
len, idegen helyen „kell” szedni az almát, ha-
nem ott, ahol felmenőink éltek és igyekeztek 
szebbé és jobbá tenni környezetüket. Egé-
szen biztos, hogy felnővén családot alapítva 
nem véletlenül választottuk lakhelyünknek 
Pomázt, hisz ide húzott a szívünk. Itt érezzük 
otthon magunkat. Tudjuk, ha beleharapunk 
egy ízletes roppanó almába, hogy kinek, kik-
nek lehetünk hálásak ezért.

Zatykó Levente

Gyümölcstermesztő múltunk gazdagítója

Szabadon választva – három évtizede
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Városunk újszülött lakóit köszöntjük itt 
lapunk hasábjain is, megosztva a szülők, 
hozzátartozók boldogságát. Hiszen az 
öröm valóban mindannyiunké. Kedves 
nagyon-nagyon ifjú pomázi polgárok! 
Boldog, hosszú életet kívánunk!

Deák Ambrus Csaba 2020. 07. 24.
Vörös Ákos 2020. 08. 05.
Szabó Emma 2020. 08. 11.
Mészáros Olívia 2020. 08. 15.
Fiedler Levente 2020. 08. 18.
Antal Domos 2020. 08. 19.
Lechner Hanna Zora 2020. 08. 23.
Jendrolovits Réka 2020. 08. 25.
Decsi Márton László 2020. 08. 27.
Kassai-Szoó Lili 2020. 08. 29.
Mikola Hanna 2020. 08. 30.
Barna Izabella 2020. 09. 01.
Nagy Bertalan 2020. 09. 01.
Gelencsér Boróka 2020. 09. 05.
Hencz Ábel Mór 2020. 09. 10.
Lukács Samu 2020. 09. 14.

Gólyahírek

  1990–1994 közötti önkormányzati képviselőtestület tablója 
30 évvel ezelőtt, 1990. szeptember 30-án és október 14-én tartották hazánkban az első szabad önkor-
mányzati választást. Ez volt az egyetlen olyan helyhatósági választás, ahol két fordulóban zajlottak 
a választások, a polgármestert pedig nem közvetlenül a szavazók, hanem a mandátumot nyert kép-
viselők választották meg maguk közül.

120 éve, 1900. október 25-én, született Zatykó Imre, aki országos hírű faiskolát működtetett Pomázon, és 
több kertészeti könyv szerzője volt. Az elismert szakember munkássága remélhetőleg hamarosan a helyi 
értéktárban is helyet kap, hiszen az szorosan kötődik városunkhoz.



Már sokszor gondolkodtam arról, hogy ha 
valaki belép ebbe az Istennek szentelt épü-
letbe, vajon mit gondol, mi jut eszébe, mit 
érez, és főleg megérzi-e az Isten jelenlétét? 
Belerévültem a múltba, ahogy őseink idejön-
nek imádkozni, minden ügyes-bajos dolguk-
kal, örömükkel, bánatukkal, múltjukkal és 
terveikkel. Ünneplik az üdvösség nagy ese-
ményeit, találkoznak Jézussal a szentségek-
ben, hallják Isten igéjét és csendesen átjárja 
gondolkodásukat, életüket. Megváltoznak, 
jobbak lesznek, valami megmagyarázhatat-
lan erő tölti el a szívüket-lelküket. 250 év már 
nagy idő! Ezek a kövek őrzik a hívek lelkének 
titkait, köztük talán a mi életünk fontos állo-
másainak is a tanúi voltak! Ük, déd és nagy-
szüleink, szüleink erősítették itt a hitüket, 
reményüket, szeretetüket. Olyan jó tudni, 
hogy van egy hely itt a városunkban, ahol az 
emberi lélek megnyugszik, vagy éppen áttü-
zesedik, mert megérzi, megtapasztalja az élő 
Isten jelenlétét, szeretetét.

Amikor ezeket a falakat emelték, a kö-
zépkori Pomáz Szent Miklós templomának 
köveit is beépítették (legvalószínűbb, hogy 
a Klissza-dombi királynői vár kápolnája le-
hetett ez), mintegy Szent István királyunk 
egyházépítő munkáját folytatva. Mária Te-
rézia királynő épp ezt a szándékot erősítette 

a pénzbeli és eszmei segítséggel, első szent 
királyunk ereklyéjének adományozásával. 

Pontosan nem tudjuk, hogy honnan, melyik 
csontjából való templomunk becses értéke, 
de valószínű, hogy Esztergomból kaptuk. 
Templomunk főoltárképe az apszisban mél-
tó és odaillő módon emeli a lelkünket és 
népünk lelkiségét Istenhez. A szentélyben a 
koronafelajánlás jelenetét láthatjuk, amint 
nagy királyunk a Szűzanyának, a legnagyobb 
tiszteletben álló égi segítőnknek ajánlja fel 
jelképesen az országot. A méltatlanul elfele-
dett Jeges Ernő festőművész (1898-1956) lé-
nyegbelátó módon ábrázolta 1951-ben ezt a 
nemes és bizalomteljes cselekedetet. Tölgyes 
Kálmán akkori plébános atya volt az esz-
mei tanácsadó, aki az itt folyó legfontosabb 
szertartás lényegét megragadva, az oltáron 
történő legszentebb cselekménybe, a szent-
misébe, Jézus Krisztus keresztáldozatának 

felajánlásába kapcsol be minket, ez pedig a 
feltámadásban teljesedik be. A mester ezt 
már a kupolában Mária mennybevételének 
ábrázolásával fejezi ki. A diadalíven, a szen-
tély előtti kapun, a golgotai kereszt, mintegy 
felkiáltójel mutatja, hogy aki ebben hisz, az 
üdvözül. Ez választóvonal, a felfelé tekintők 
között megjelenítve a korabeli pomázi hívek 
egy kis csoportját is, az üdvösség útján ha-
ladnak, a másik oldalon azok, akik lebuknak 
a kárhozatba, és talán köztük sejthetjük a 
korabeli egyházüldöző véres kommunista ve-
zetőket is.

Sok szép és értékes tárgya van a templom-
nak, amelyek közül jónéhány Dittrich István 
atya szolgálata alatt került ide, pl. a francia-
országi lourdes-i szép Szűz Mária szobor. 
Tölgyes atya idejében, a háború után egy 
nagy bővítési, átalakítási munka történt. Két 
oldal- és két kereszthajóval bővült a temp-
lom, és még egy új sekrestye is hozzáépült, 
amelynek egyik oldala kápolna. A nehéz 
időkben itt hitoktatás, filmvetítés, közössé-
gi élet is volt. Feszty Masa művésznő szép 
Goretti Szent Mária hármas oltárfestményét 
is itt őrizzük.  A templomtér új elrendezése-
kor az új szembe miséző főoltárba két ókori 
vértanú, Szent Cyriakus és Szent Smaragdus 
ereklyéi kerültek (1963), majd a keresztelőkút 
az egyik kereszthajóba, a szép faragott roko-
kó szószék kalandos utat bejárva, felújítva 
sok év után (2000) a másik kereszthajóba 
került. Az elbontott és elveszett régi főoltár 
tartozékaiból egy díszes trónus maradt meg, 
és van egy a templommal egyidős papi szék 
is, amit már nem használunk. Van viszont 
egy nagyon szép faragású feszületünk, amit 
nagypénteken teszünk ki a kereszthódolat-
ra. Ezen kívül egy gyönyörű, míves bécsi öt-
vösremek úrmutatót (1728) is használunk a 
szentségimádásokon, körmeneteken. Nem 
sokan tudják azt se, hogy az első pomázi plé-
bános, Kománovich Mihály atya itt van elte-
metve a főoltár előtt, vagy hogy Jeges Ernő is 
megörökítette önarcképét a kereszt alatt álló 
Szent János arcvonásaiban. Sok szép és ér-
tékes dolog rejtőzik a templomunkban, amit 
érdemes megnézni, megcsodálni. Bátorítunk 
mindenkit, hogy térjen be hozzánk egy kis 
templomlátogatásra, szemlélődésre, imára! 
A felszentelés dátumát sajnos nem ismer-
jük, ezért október 25-én, vasárnap, a 11 órás 
szentmise keretében ünnepeljük meg ezt, és 
utána lehetőség nyílik egy kis idegenvezetés-
re, templombejárásra!

István László
sekrestyés, hittantanár, lelkipásztori munkatárs

250 éves a Szent István király plébániatemplom
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A koronavírus-járvány megjelenése ellenére a Szociális Szolgáltatási 
Központ (SZSZK) továbbra is biztosítja a rászorulóknak, igénybe ve-
vőknek a három alapszolgáltatását, az étkeztetést, a házi gondozást, 
az idősek nappali ellátását, illetve tartós elhelyezését az Átmeneti 
Gondozóházban, figyelembe véve a járványhelyzetre tekintettel ha-
tályba léptetett megelőző, óvó, korlátozó intézkedéseket.

Az étkeztetés alapszolgáltatással változatosabb, ezáltal egészsé-
gesebb étrend biztosítható az igénybe vevőknek, ez hosszabb távon 
betegségmegelőző hatású.  Nem utolsó sorban pedig, nagy segítség 
az alacsony jövedelműek számára.

Napi egyszeri meleg étkezést biztosítunk azon személyek részére, 
akik azt koruk, egészségi állapotuk, fogyatékosságuk, pszichiátriai be-
tegségük, szenvedélybetegségük vagy hajléktalanságuk miatt önma-
guk, illetve eltartottjaik részére tartósan vagy átmeneti jelleggel nem 
képesek biztosítani.

Intézményünk dolgozói az étkeztetésben részesülőkkel segítő kap-
csolat kialakítására törekednek, akiknek orvosi javaslat alapján több-
fajta diétát biztosítunk. Szociális étkeztetés igénybevételének módjai: 
házhozszállítás, elvitellel az intézményből, illetve a helyben fogyasz-
tás. Tapasztalatunk szerint az idősek, az étkeztetés igénybevételének 
módjai közül továbbra is a házhozszállítást preferálják leginkább.

A Házi segítségnyújtásra jelentősen megnőtt az igény az elmúlt 
időszakban Pomázon. Nemcsak a gondozottak által igénybe vett 
gondozási idő emelkedik, hanem a gondozottak létszáma is nő, oly-
annyira, hogy már sajnos várólista van a sok igény miatt. Az ellátás 
gyakoriságát, feladatait mindig az egyéni szükségletek, igények figye-
lembevétele határozza meg. A minőségi ellátás a legfontosabb felada-
tunk, ezért arra törekedünk, hogy ellátottjaink igényeit maximálisan 
kielégítsük, és minél színvonalasabb ellátást, gondozást biztosítsunk 
számukra. A házi segítségnyújtást igénybe vevők nagy része igényli a 
mindennapos gondozást, de vannak, akik heti egy vagy két nap veszik 
igénybe a szolgáltatást. Az ellátást folyamatosan biztosítjuk hétköz-
napokon. Szociális körülményeiket tekintve az ellátottak nagy része 
egyedül él, családjától eseti segítséget kap, és jellemzően szociális 
étkeztetésben is részesül.

Nappali ellátásunk – vagy ahogy a köztudatban ismerik – az Idő-
sek Klubja elsősorban a saját otthonukban élők részére biztosít lehe-
tőséget a napközbeni tartózkodásra, étkezésre, társas kapcsolatokra. 
Segítséget nyújtunk a tagoknak a szociális ügyeik intézésében, az 
egészségügyi alapellátás megszervezésében.

A tagok szokásait figyelembe véve azt tapasztaljuk, hogy a rend-
szeres bejárók elsősorban 9.00-15.00 óráig veszik igénybe a klub 
szolgáltatásait. Az ellátottak a 80 év feletti korosztályba sorolhatóak, 
akik hasonló életkorukból fakadóan, hasonló problémákkal küzdenek. 
Jellemzően családdal élnek, de napközben a családtagok elfoglaltsága 
miatt egyedül vannak. Az idősek nappali intézménybe történő beszál-
lítása és hazaszállítása az intézményi kisbusszal történik, szinte min-
denki él is ezzel a lehetőséggel.

Klubtagjaink önálló életvitelének fenntartása, elősegítése, meglévő 
képességeinek, készségeiknek megőrzése lehetőség szerinti fejleszté-
se érdekében napi két foglalkozást is tartunk. Célunk többek között 
a mentális állapotromlás késleltetése. Játék és szórakozásorientált 
tevékenységekben való részvételt is biztosítunk, hiszen a mindennapi 
élet tartalommal való megtöltése az Ő esetükben nagyon fontos.

A szolgáltatásokkal kapcsolatos visszajelzések pozitívak. A család-
tagok nagyon fontosnak és jónak tartják a klub működését, a prog-
ramokat, a munkatársak hozzáállását. Hangsúlyozzák, hogy mekkora 
segítség a családnak az, hogy szerettüket jó helyen, biztonságban 
tudhatják. Az is elmondható, hogy a klub ellátottai elégedettek a nyúj-
tott szolgáltatásokkal, és közvetlen környezetükben is hírét viszik a 
közösségnek. Ennek ellenére mi is fontosnak tartjuk, hogy a városban 
élők értesüljenek a folyamatos történésekről, programokról, illetve 
bárki számára elegendő és elérhető információ álljon rendelkezésre 
a klubról és annak működéséről. A járvány alatt is tartjuk a kapcso-

latot alternatív módon, telefonon, interneten érdeklődünk állapotuk, 
igényeik felől.

A pomázi Idősek Átmeneti Gondozóháza, 18 férőhelyen biztosít 
bentlakásos egészségügyi és szociális ellátást. Az átmeneti elhelyezés 
célja azon személyek ellátása, akik koruk, egészségi állapotuk, szoci-
ális helyzetük miatt nem maradhatnak otthonukban, családi ellátásuk 
megoldhatatlan, illetve hozzátartozó hiányában lehetetlen. A gondo-
zottak állapotuktól függően vesznek részt a napi, heti, havi rendsze-
rességgel szervezett foglalkozásokon, illetve a közös épületben lévő 
Idősek Klubja rendezvényein, jó időben kint a kertben beszélgetnek, 
látogatókat fogadnak, délután kártyáznak, este közösen filmet néz-
nek. Az intézmény népszerű, hiszen a kis létszám miatt családias a 
hangulat, ez lehetővé teszi személyesebb kapcsolat kialakítását lakó-
ink és a munkatársak között.

A koronavírus-járvány idején fokozottan figyelünk az idős emberek-
re, hiszen ők koruknál fogva különösen veszélyeztetettek. Legtöbb-
jük valamilyen krónikus betegségben szenved és immunrendszerük 
is nehezebben birkózik meg a fertőzéssel, így kiemelten vigyázni kell 
arra, hogy elkerüljék a megbetegedést. Az intézményben minden in-
tézkedést megteszünk annak érdekében, hogy a lakók biztonságát és 
egészségi állapotát megőrizzük.

Ha kérés, kérdés, igény merül fel, kérem telefonon keressék a Szo-
ciális Szolgáltatási Központ munkatársait, az elérhetőségeink Pomáz 
Város honlapján megtalálhatóak.

dr. Király Eszter
intézményvezető
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• 2020. október Környezetünk

Napsütés, szokásos szombat délutáni játszótéri hangulat, ekkor top-
pantunk be a Pomázi Ökokör csapatával és néhány jól értesült lel-
kes segítővel, akik sátrakat, facsemetéket, locsolókannákat cipeltek a 
Szelistye játszótérre 2020. szeptember 19-én. A tavalyi Szedres utcai 
játszótér után újabb kiszemelt helyszínen tartottuk meg a második 
közösségi faültetésünket.

Öt szép szál konténeres fával gazdagodott Pomáz (1 szomorú fűz, 
1 vadgesztenye, 1 magyar tölgy, 2 platán), hogy pár év múlva a vá-
rosunkban felcseperedő kicsik és nagyok az árnyékában hűsölhesse-
nek. A fákat és egyéb kellékeket a tavaly ősszel lezajlott jótékonysági 
virágvásáron befolyt 111 970 Ft-ból tudtuk megvásárolni. A vásárhoz 
a virágokat a Hajni Virágai üzlet ajánlotta fel, a további feladatokat 
pedig a Pomázi Ökokör, a Pomázi Közösségi Életkert, a SZITA (Szent 
István Téri Akciócsoport) és a Caffé BonBon vállalta magára. Fát az 
Andi Kertészettől vásároltunk, akik kedvezményükkel járultak hozzá 
kezdeményezésünkhöz, amelyet a jövőben is biztosítanak hasonló 
eseményeken. Készültünk a gyerekeknek egyéb meglepetésekkel is. 
Konzervdoboz dobálástól, csigafutam játékban szurkoló szülőktől 
volt a szokásosnál nagyobb nyüzsgés. Akik a sátorhoz közelebb me-
részkedtek próbára tehették tudásukat a fafajok megismerésében is. 
A német sulis Balázs Gyula bácsi pedig a saját fejlesztésű, alumínium 
dobozokból készíthető Alu-go® modelljeit hozta el nekünk, egysze-
rűbb darabokat a helyszínen is készítettek a gyerekek. Igazán példás 
közösségi összefogás gyümölcse volt ez a csodás délután, köszönjük 
mindenkinek, aki bármilyen módon hozzájárult! Képes összefoglalónk 
a Facebook oldalunkon megtekinthető. A facsemeték ültetést követő 
gondozásáról a Pomázi Ökokör és a SZITA önkéntesei gondoskodnak, 
de bármely jóérzésű ember megteheti, hogy locsolókannával felszerel-
kezve érkezik a helyszínre és megöntözi a fákat.

A Pomázi Ökokörben egyik fontos küldetésünknek tartjuk, hogy 
Pomázon minél több fa növekedjen. Próbáljuk a helyieket több mó-
don ösztönözni, például 2019 őszén a Facebook oldalunkon meghir-
dettük a Pomázi Fák versenyét. A cél az volt, hogy megosszuk egymás-
sal, hány helyen bővült Pomáz faállománya saját telkeinken belül és 
kívül, amelyek büszkeséggel töltik el tulajdonosaikat és ösztönzik to-
vábbiak ültetését. A maroknyi beküldőből a büszke nyertes helyi ter-
melők felajánlását vehette át. A versenyt idén ősszel is meghirdetjük, 
amelyhez ezúttal szeretnénk ösztönözni helyi vállalkozásokat, hogy 
felajánlásaikkal bővítsék a kisorsolható ajándékok sorát vagy további 
faültetéseinkhez támogatóként jelentkezzenek.

Tehát ha ősz, akkor faültetésre fel! Elő az ásót, locsolót és kezd-
jük a saját kiskertünkben. A faültetés optimális ideje október-novem-
ber vagy március-április. Az őszi faültetés előnye, hogy a gyökérzet 
tavaszra megerő-
södik és kiderül, 
hogy kis fánk rend-
ben átvészelte-e a 
telet vagy sem. Ha 
nem, tavasszal újra 
próbálkozhatunk, 
hogy mielőbb nö-
vekedni kezdhes-
sen a csemete. 
Facsemetét több 
forrásból is besze-
rezhetünk. Ha a 
bő szüret reménye 
vezérel minket, ak-
kor a gyümölcsfát 
inkább kertészet-
től szerezzük be. 
Ha a barátaink 
kertjében egy szá-
munkra tetszetős 

juharfa díszlik, aminek a szomszédságában magról 
kikelt csemeték is növekednek, akkor annak a ma-
goncnak is adhatunk egy esélyt saját kertünkben. 
Kertészetekben a szabad gyökerű az olcsóbb, a konténeres fa a drá-
gább megoldás, mindegyiknek meg van a maga előnye és hátránya. 
Mindenképpen kerüljük az idegenhonos fákat, válasszuk inkább a 
hazánkban őshonos fafajokat, ültetés előtt érdemes tájékozódni. Szá-
mos kiadvány fellelhető az interneten, ami segít minket a választás-
ban. Egyes őshonos fajok kertészeti változatai közül kiválaszthatjuk 
a kertünkbe leginkább illő habitusú fát (oszlopos, gömb, ernyős stb.). 
Ha kertünkben nincs már hely fának, akkor bokrok ültetésével is gaz-
dagíthatjuk a fajállományt, ami búvóhelyül, termése pedig csemege-
ként szolgálhat kiskertünk apró lakóinak. Szánjunk időt a gondos elő-
készítésre! Amennyiben van otthon komposztáló, nézzük meg, hogy 
felhasználható-e már belőle a „zöld javakból” származó tápanyagdús 
komposzt. Szakítsunk időt a kinyerésére és használjuk fel évről évre! 
Saját tapasztalatom, hogy tavasszal a szétszórt komposzt helyén 
időnként nem tervszerűen tekergő-kanyargó indák kezdenek fejlődni. 
Számomra ebből a tanulság az, hogy a komposztálásban elkövetett 
hiba eredménye maximum egy méretes tök lesz vagy egy görögdiny-
nye a tavaly kiköpött magból. A műsoron kívül kinőtt meglepetéseket 
eldönthetjük, hogy meghagyjuk vagy eltávolítjuk. Gyakran ezek a nö-
vények sokkal életerősebbek és ellenállóbbak, mint a széltől is óvott 
palántáink és akár hozamuk is jobb lehet.

…és ha a kiskertünkben már minden tőlünk telhetőt megtettünk 
merészkedjünk a kapunkon kívülre is. Ez a terület is remélhetőleg gon-
dozott, mert kiskertünk előszobájaként tekintünk rá. Nézzük meg az 
utcaképet, gondoljunk arra, hogy élhetőbb lenne-e több fával a mi ut-
cánk? Bátran kérdezzük meg szomszédaink véleményét is, ott lakó idő-
seket, hogy régen milyen látvány fogadta az itt lakókat, gondolkozzunk 
el azon, hogy lenne-e hely pár új fának? A közterületen történő faülte-
tés viszont már egy következő téma, ahhoz az önkormányzat hozzájá-
rulását is ki kell kérni. A Szelistye játszótéren feltettük a kérdést, hogy 
„hová ültetne még fát Pomázon?”. Ha van ötlete, akkor várjuk javas-
latát a Facebook oldalunkon vagy a pomaziokokor@gmail.com címre. 
Találkozzunk a következő közösségi faültetésünkön mihamarabb!

Tamasi Dóra
Pomázi Ökokör

pomaziokokor@gmail.com
facebook.com/pomaziokokor

Olvasson minket a Pomázi Polgárban, következő cikkünkben a par-
lagfű okozta problémákat járjuk körbe pomázi szemmel!

Ha ősz, akkor faültetés!
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Rendhagyó módon kezdődött ez a tanév a 
német iskolában (is). Majd’ félév csend után 
lettek gyerekzsivajtól hangosak újra az épü-
letek, az udvar. Kíváncsian jöttek vissza a 
nagyok is, de legfőképp az 50 elsőosztályos 
kisgyermek. Számukra meghitt tanévnyitó 
ünnepséget szerveztünk, a járványügyi sza-
bályok betartásával. Megkapták a Pomázi 
Német Nemzetiségi Önkormányzat elnökasz-
szonyától, Vargáné Selley Máriától a Schul-
tütét, nagyobb társaiktól a nyakkendőt és 
sálat, amivel hivatalosan is iskolánk tanulói 
lettek.

Szeptember elején nemsokára egy má-
sik nemzetiségi ünnepünkre is sor került, ez 
pedig az Erntedankfest. Iskolánk Boldogság 
programjába illik ennek az ünnepnek az üze-
nete. Legyünk hálásak, azért, amit kapunk, 
tudjunk örülni az élet szépségeinek, áldása-
inak, lássuk meg a jót, vegyük észre, milyen 
szerencsések vagyunk.

Megtartottuk hagyományos tanév eleji ás-
ványkiállításunkat is, ahol a gyerekek csodá-
latos kőzetekkel ismerkedhettek meg.

Pomáz napján jelen volt Balázs Gyula bácsi 
az Alu-go szakkör tagjaival a Pomázi Ökokör 
által szervezett rendezvényeken. Az újrahasz-
nosítás ezen módjának bemutatása iskolánk 
öko-szemléletét tükrözi.

Azaz a rengeteg korlátozás mellett 
pörgősen indult ez a furcsa tanév is a 
német suliban. A kicsik nem nagyon 
értik, miért kell olyan távol ülni egy-
mástól, a nagyok örülnek neki, hogy a 
zsúfoltság elkerülése miatt mehetnek 
olyan helyekre is az udvaron, ahová 
régebben nem. Ami biztos, hogy bol-
dogok vagyunk, amiért együtt lehe-
tünk. Mert egy iskola a gyereknevetés-
től iskola... Reméljük sokáig így marad.

Balog Ilona Katalin
intézményvezető

2020. augusztus 24-én ünnepélyes keretek 
között adták át a „Bonis Bona – A nemzet 
tehetségeiért” díjakat, amelyet az Emberi 
Erőforrások Minisztériuma a Nemzeti Tehet-
ség Program keretében adományoz minden 
évben a kimagasló eredményeket elért szak-
embereknek. A „Bonis bona discere” latin 
közmondás jelentése: „jótól jót tanulni”. Erre 
a díjra olyan, a tehetséggondozásban kiemel-
kedő munkát végző magyarországi és határon 
túli magyar vagy magyarországi nemzetiségi 
köznevelési intézményben dolgozó peda-
gógusok, gyógypedagógusok, szakoktatók, 
felsőoktatásban dolgozó oktatók, civil szer-
vezetek tehetségsegítői és a tehetséggondo-
zás területén működő szervezetek jelölhetők, 
akik oktatják, nevelik, segítik a gyermekeket, 
tanulókat, fiatal tehetségeket. Iskolánk kiváló 
pedagógusa, Gilice Teréz zongoraművész-ta-
nár kapta meg ebben az évben a „Bonis Bona” 
címet, a kiemelkedően eredményes áldozatos 
tehetséggondozó munkája elismeréseként. 
Gilice Teréz zongorista tanítványai országos 
és nemzetközi versenyek szereplői és nyer-
tesei voltak az elmúlt években. Pedagógus, 
tehetséggondozói munkáját ezeken a meg-
mérettetéseken több esetben is a zsűri felké-
szítőtanári különdíjjal ismerte el. Növendékei 

tehetségét tudatosan, egyénre szabottan sok 
oldalról erősíti, gazdagítja. A versenyhelyze-
tekre, a tehetséggel való „együttélésre” segíti 
tanítványait. Egészséges önbizalomra, kriti-
kák befogadására nevel, a gyermek egész sze-
mélyiségét fejleszti.

Verebélyi Gábor Ákos tankerületi igazgató 
elismerő oklevelét két pedagógusunk Fad-
gyas Margit és Lukács Zsuzsanna vehette 
át szeptemberben, amellyel köszönetét fejez-
te ki a „jövő nemzedékekért végzett áldozatos 
munkájukért” a Váci Tankerületi Központ.

Fadgyas Margit oboa és furulya tanár 
növendékei közül 
már többen lettek 
művészek, tanárok. 
Fontosnak tartja az 
együtt muzsikálás 
örömének megérez-
tetését a tanulóival, 
ezért sok kisebb ka-
maraegyüttessel is 
foglalkozik.

Lukács Zsuzsanna 
gordonka tanár több 
növendékét készítet-
te fel zenei pályára, 
országos versenyek-

re, zenei fesztiválokra. Az általa 
működtetett cselló zenekar is-
kolánk egyik kiemelkedő együt-
tese, ahol a kicsiktől a nagyokig 
minden csellista együtt tud és 
szeret muzsikálni.

Büszkék vagyunk kitüntetett 
tanárainkra!

Polányiné Takács Judit
intézményvezető

Tanévkezdés a német suliban

„Bonis Bona” díj
Teleki-Wattay Művészeti Iskola elismeréseket kapott kiváló pedagógusai
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István
Király

Gyógyszertár
Cím: 2013 Pomáz,
Kossuth utca 15.

Telefon: 06-26-325-462
Nyitvatartás:

Hétfőn és csütörtökön: 
7–19-ig

Kedden, szerdán és 
pénteken: 7–18-ig

Szombaton: 8–13-ig

Kőhegy
Gyógyszertár

Cím: 2013 Pomáz,
Jankovich Gyula utca 2.
Nyitva: hétfő–péntek:

8–19 óráig
Szombaton: 8–13 óráig

Telefon: 06-26-326-240,
06-26-786-825

www.kohegy.hu
patika@kohegy.hu

Vörösmarty
Gyógyszertár

Cím: 2013 Pomáz,
Vörösmarty utca 12.

Telefon: 06-26-326-402

Nyitvatartás:
Hétfőtől péntekig:

8–18 óráig
Szombaton:
8–12 órág

Kukoricán nevelt, vágnivaló csirke 
kapható a baromfikeltetőnél

Nyitvatartás:
munkanapokon: 8–16 óráig

            szombaton: 8–12 óráig

Pomáz,
Bethlen Gábor utca 1/a.

Telefon: (06-26) 325-869

Bojler szerviz
Hajdú és olasz bojlerek

javítását, cseréjét,
vízkőtelenítését vállalom
a hét bármilyen napján.

Telefon: 06-30-708-6052

Villanyszerelés
• elektromos hibaelhárítás
•  szerelvények (biztosítéktábla, 

konnektorok, kapcsolók cseréje)
• fogyasztók szakszerű bekötése
• bojlerek javítása, vízkőtelenítése
• lámpatestek szerelése, javítása

Telefon: 06-30/879-0635

REDŐNYÖK
(Alumínium, fa, műanyag)

Szalagfüggönyök, harmonikaajtók,
napellenzők, szúnyoghálók,

fixes és mozgatható kivitelben
reluxa, roletták, gurtnicserék

javítások 
EGÉSZ NAP

Telefon: 06-30-987-1237

Tetőfedő–bádogos–ács
munkák, valamint

lapos tetők szigetelése
Tel.: 06-70-578-1468

e-mail:
badogosbela47@gmail.com

Görögkatolikus Parókia
Istentiszteletei

a Szent Miklós kápolnában
(Karitász Ház)

Vasárnap
9.00 Szent Liturgia

Szerda
18.00 Szent Liturgia

1-2-3. Péntek
18.00 Vecsernye

Dr. Mosolygó Péter
parókus

Lelkészi Hivatal:
2013 Pomáz, Ond utca 2.
Telefon: 06-30-316-6345

pomaz.görögkatolikus.hu

A református gyülekezet 
állandó alkalmai:

Hétfő: 9.30 baba-mama kör
(a hónap 1. és 3. hétfőjén)

17.00 imaóra (páratlan heteken)
18.00 énekkari próba

Kedd: 18.00 kékkereszt
Szerda: 18.00 bibliaóra

Péntek: 19.00 ifj. bibliaóra
Vasárnap: 10.30 istentisztelet,

10.30 gyermek istentisztelet
Nyilas Zoltán

Református esperes
Lelkészi Hivatal:

2013 Pomáz, Hősök tere 1.
pomáz-csobanka@reformatus.hu

Telefon: 06-26/325-297

Római katolikus miserend
Vasárnap
8:00: Pomáz – plébániatemplom
(9:30 Csobánka – templom)
11:00 Pomáz – plébániatemplom
18.00 Pomáz – Szent Miklós kápolna
Hétköznap
hétfő, csütörtök
7:00 – plébániatemplom
kedd, péntek
18:00 – plébániatemplom
Szombat – előesti vasárnapi mise
18.00 Pomáz – plébániatemplom
A nyári miserend is 
a fenti időpontok szerint alakul.

Lejtényi Emánuel,
plébániai kormányzó 

Evangélikus Istentisztelet

Minden vasárnap 10 órától 
a szentendrei Evangélikus 

Templomban (Luther tér 1.)

Szeretettel várják az Isten-
tiszteletre a pomáziakat is. 
Illetve az online is követ-

hető.

Lelkész: Horváth-Hegyi 
Olivér

Tel.: (20) 824-2789

E-mail: oliver.horvath-he-
gyi@lutheran.hu

Ez itt
az Ön

hirdetésének
helye!

Az újság
6000 háztartásba

jut el,
és az interneten

is elérhető.

Hajnal Hotel Gyógyszálloda***
3400 Mezőkövesd, Hajnal u. 2.

www.hajnalhotel.hu
info@hajnalhotel.hu

06-49/505-190
Pihenje ki a nyár fáradalmait a Hajnal Hotelban!

Hétköznapi aranynapok 
5 nap/4 éj

Érvényesség: 2020. 09. 01–12. 20.
Kivéve péntek, szombat éjszaka és a kiemelt ünnepi  időszakok

Szállás, svédasztalos reggelivel 
Félpanziós ellátással /vacsora/

Személyenként 1-1 alkalom masszázsfotel kezelés
Gyógyvizes medencék, úszómedence, gyerekmedence, szauna,

infrakabin használat
Fürdőköntös, napi egy kancsó lúgosított egészségvíz fogyasztása

szobánként
Wifi, parkolás

Hajnal szárny:  43 000.– Ft/fő/4éj           
Kikelet szárny: 45 000.– Ft/fő/4éj

Várjuk Önöket!



Mentők 104, 112

Szentendrei Mentőállomás
2000 Szentendre, Bogdányi utca 31.
(26) 310-424; (26) 319-941

Tűzoltóság 105, 112

Pomázi Önkéntes Tűzoltóság
Fáy András utca 51.
Segélykérő: (26) 325-123
tuzoltosag@tuzoltosag-pomaz.hu

Szentendre Hivatásos Tűzoltó-Parancs-
nokság
2000 Szentendre, Ipar utca 5.
(26) 500-017; (26) 500-018

Rendőrség 107, 112 

Pomázi Rendőrörs
Tas utca 10.
(23) 427-534              

Szentendrei Rendőrkapitányság
2000 Szentendre, Dózsa György út 6/a
(26) 502-400
szentendrerk@pest.police.hu

Polgármesteri Hivatal
Kossuth Lajos utca 23–25.
(26) 814-300
pomaz@pomaz.hu
Ügyfélfogadás:
Hétfő: 13–17 óráig
Szerda: 8–12 és 13–16.30 óráig
Péntek: 8–12 óráig
(A személyes ügyfélfogadáshoz előzetesen 
időpontot kell foglalni a fenti elérhetősége-
ken.)

Ügyfélszolgálat
Luppa Vidor utca 12.
(26) 814-300, (26) 814-323
Ügyfélfogadás:
Hétfő: 8–17 óráig
Kedd-csütörtök: 8–16.30 óráig
Péntek: 8–13.30 óráig

Az Ügyfélszolgálaton hivatali munkaidőben 
személyesen intézhető a Pomázi Polgár-
mesteri Hivatalnál ügyintézéshez szükséges 
nyomtatvány igénylése, valamint papíralapú 
kérelem, beadvány, közérdekű panasz, be-
jelentés benyújtása, általános tájékoztatás 
kérése.

Közterület-felügyelet
Aktuális jogsértések bejelentése, folyamat-
ban lévő ügyek
(26) 814-314; (26) 814-315

Pomázi Művelődési Ház és Könyvtár
Huszár utca 3.
(26) 325-163, (20) 228-2135
Könyvtár: (26) 323-460
pmhk@pomaz.hu

Orvosi rendelők
Kossuth Lajos utca 21.
1. körzet: dr. Perger Zsuzsanna – (26) 526-
229
2. körzet: dr. Vas János – (26) 526-229
3. körzet: dr. Telegdi András – (26) 526-228
4. körzet: dr. Buda Andrea – (26) 526-228
5. körzet: dr. Sztrányay Anette – (26) 526-227
6. körzet: dr. Kaiser Attila – (26) 322-770 
(Jankovits Gyula utca 2.)

Orvosi ügyelet
Kossuth Lajos utca 21.
(26) 326-211

Fogorvosi rendelők
Kossuth Lajos utca 21.
1. körzet: dr. Szabó Eszter – (26) 322-559
2. körzet: dr. Szenczy Barbara – (26) 325-530; 
(70) 633-1844
3. körzet: dr. Berekméri István – (26) 322-411

Fogászati ügyelet (hétvégén és éjszaka)
1088 Budapest, Szentkirályi utca 40.
(1) 317-6600

Kiskovácsi Kórház
(26) 525-620

Szentendre Város Egészségügyi Intézmé-
nyei
Cím: 2000 Szentendre, Kanonok utca 1.
Telefon: (26) 501-444
E-mail: szei@szeirendelo.hu

Gyógyszertárak

Huszár Gyógyszertár
Huszár utca 2.
(26) 999-425

István Király Gyógyszertár
Kossuth Lajos utca 15.
(26) 325-462

Kőhegy Gyógyszertár
Jankovits Gyula utca 2.
(26) 326-240

Vörösmarty Gyógyszertár
Vörösmarty Mihály utca 18.
(26) 326-402

Szociális Szolgáltatási Központ
Községház utca 2.
(26) 525-274
Idősek 24 órás ellátása csoport
(20) 225-9256
atmeneti@szszk.pomaz.hu
Idősek napközbeni ellátása csoport
(20) 418-8763
Szállítás
(20) 234-8004

SZSZK Védőnői Szakszolgálat
Kossuth Lajos utca 38/b
(26) 327-244; (20) 228-2045
vedonok@pomaz.hu

SZSZK Család- és Gyermekjóléti Szolgálat
Kossuth Lajos utca 21/a
(26) 322-370; (20) 808-7075
csaladesgyermekjoleti@szszk.pomaz.hu
Fogadóórák:
Hétfő: 13–16 óráig
Szerda: 8–12 és 13–17 óráig
Péntek: 8–12 óráig

Pomázi Okmányiroda
Kossuth Lajos utca 23-25.
Ügyfélfogadás:
Hétfő: 8–16.30 óráig
Szerda: 8–16.30 óráig
Péntek: 8–12 óráig

Szolgáltatók

DMRV Zrt.
ugyfelszolgalat@dmrvzrt.hu
Hibabejelentés: (27) 511-511

ELMŰ hibabejelentő
(80) 383-940

TIGÁZ Zrt.
Gázszivárgás és üzemzavar bejelentése
+36-80-300-300 (ingyenesen hívható éjjel- 
nappal a hét minden napján)
Telefonos ügyfélszolgálat:
Hétfő, kedd, csütörtök: 8–14.00 óráig
Szerdán: 8–20 óráig
Pénteken: 8–14 óráig
(80) 180-380
ugyfelszolgalat.tigazdso@tigaz.hu

Városi Szolgáltató Nonprofit Zrt.
Ügyfélszolgálat:
2000 Szentendre Duna korzó 25. „FehérHáz”
(26) 300-407
ugyfelszolgalat@szentendre.hu
Ügyfélfogadás:
Hétfő: 8–20 óráig
Szerda: 11–16 óráig
Péntek: 8–13 óráig

P OM Á Z I  K I S O K O S
Hasznos telefonszámok és elérhetőségek


